

中国核心期刊（遴选）数据库 收录期刊

# Value Engineering

中国商界文联 会刊

中国技术经济研究会价值工程专业委员会 会刊  
中国高等教育学会价值工程分会 会刊

中国学术期刊综合评价数据库来源期刊  
万方数据—数字化期刊群入网期刊  
中文科技期刊数据库收录期刊

ISSN 1006-4311

CN13-1085/N

JIAZHI GONGCHENG

2021 11

下旬刊（总第 617 期 / 第 40 卷）

# 价值工程

ISSN 1006-4311



9 771006 431068

万方数据

# 价值工程

2021年11月下旬刊 (总第617期 / 第40卷)

1982年创刊 2021年11月28日出版

中国商界文联会刊

中国技术经济研究会价值工程专业委员会 会刊  
中国高等教育学会价值工程分会 会刊

封面刊名题字：袁宝华

主管单位：

河北省科学技术协会

主办单位：

河北省技术经济管理现代化研究会

总顾问：管在源

总 编：高志彪

总编室：师瑞

电 话：0311-87024742

编 辑 部：马慧霞

刘英禄

电 话：0311-83020178

0311-83036626

传 真：0311-87024742

投稿信箱：vezzsbj@163.com

网 址：www.vezzs.com

责任编辑：高生明

封面设计：王金军

版面设计：韩宇红

国际标准连续出版物号：ISSN 1006-4311

国内统一连续出版物号：CN 13-1085/N

国内邮发代号：18-2

国内订阅：全国各地邮局

国内发行：河北省报刊发行局

国外发行：中国国际图书贸易总公司

印 刷：廊坊市长岭印务有限公司

编辑出版单位：价值工程杂志社

社 址：石家庄槐安西路 88 号

邮 编：050091

国内定价：30.00 元人民币

海外定价：30.00 美元

# 目 录

## \* 价值管理 \*

- 基于价值工程方法论的高校图书馆纸质资源建设研究 ..... 邵莉娟 等(1)  
基于内部控制视角的股份制商业银行操作风险控制研究 ..... 陈兆利 等(5)  
广东省大学生公益创业团队价值观与组织绩效研究 ..... 黄安静 等(8)  
我国健康产业园区发展战略与对策研究 ..... 吴楠(11)  
装配式建筑企业促节能减排技术改进博弈分析 ..... 李琦 等(14)  
在校大学生志愿服务激励管理的影响因素分析 ..... 王悦 等(17)  
碳中和视角下江苏新能源产业发展现状和提升路径研究 ..... 苑希港 等(20)

- 公路工程项目风险管理分析 ..... 王坤(23)  
水利工程技术中土质堤防渗漏成因及防治措施探讨 ..... 李云波 等(26)  
健康产业园战略管理理论与模型研究 ..... 吴楠(29)  
浅析当前土建工程造价管理工作的问题与对策 ..... 郑小宁(32)  
探究建筑工程技术管理中的控制要点及优化策略 ..... 刘强(35)  
变电设备状态检修的标准化管理分析 ..... 王浩轩(38)  
电厂生产项目招投标过程的质量控制研究 ..... 朱丽萍(41)  
浅谈港口机械设备维修与管理 ..... 边永威(44)  
岩土工程勘察设计与施工一体化的实现途径探讨 ..... 张加龙(47)  
中国创意服务国际竞争力及影响因素研究 ..... 谢可可(50)  
国土空间规划功能逻辑研究 ..... 巩奇峰(53)  
试析输配电工程施工现场管理措施 ..... 谢巧杰(56)  
面向全过程的复杂装备质量评价指标设计研究 ..... 仲冰颖 等(59)  
“防返贫”下六盘水市茶产业可持续发展对策研究 ..... 李晓波 等(62)  
水利水电工程安全管理风险与对策探讨 ..... 陈攀(68)  
红外光谱分析在橡胶鉴别中应用 ..... 谢树木(71)  
基于智慧城市的产城融合模式研究 ..... 梅志敏(74)  
浅谈公路工程施工管理中的问题与解决对策 ..... 马丽娜(77)  
区块链技术在工程资金管控方面的作用 ..... 周喆(80)  
面向高速公路车道主动管控的信息发布策略研究 ..... 胡永恺 等(83)  
浅析建筑工程造价的动态管理与成本优化控制 ..... 孙锋浩(86)  
基于案例的绿色 PPP 项目关键成功因素研究 ..... 傅丹丹(89)  
基于风险的事前安全管理流程与方法研究 ..... 丁铁民(92)  
装饰设计公司市场营销策略研究 ..... 王秋蕾(95)

## \* 价值链·供应链 \*

- 基于聚类分析的电力协议库存物资跨省调配研究 ..... 郭珊珊 等(98)  
校政企深度融合下港口物流与临港产业协同发展研究 ..... 龚萃萃(101)

\* 功能载体创新 \*

极易自燃煤层节能环保型防灭火工艺探索研究	李立新 等(104)
铁路路基填筑施工技术研究	牛作峰(107)
迅达 9300 自动扶梯附加制动器监控系统隐患分析及改进措施	刘蓬勃(110)
对严寒地区空心砌块冬期砌筑施工的深入研究	来勇峰(113)
列车用电器柜柜体骨架强度有限元分析	许世宽 等(116)
粉煤灰对再生混凝土力学性能的影响	查永乐 等(119)
水电站人工砂石系统加工工艺分析	龙小勇(122)
微表处技术在高速公路沥青路面养护施工中的应用	王孝华(125)

\* 价值应用 \*

人力资源管理专业本科毕业生质量评价体系构建研究	姜雨 等(128)
基于五力模型的华为与苹果竞争力比较与启示	吴楠(131)
标准井指标在页岩气开发效益管控方面的研究和应用	刘河江 等(134)
基于 VIKOR 法的我国省域建筑安全生产水平评价	周珊 等(137)
基于 BP 神经网络与 GM(1,N)组合的生产项目后评价模型	陈永淑 等(140)
风力发电的调频技术研究	张振(143)
BIM 在建设工程造价管理中的应用	林正栋(146)
基于防火墙及网闸技术的网络安全研究	葛耀武(149)
关于综合布线工程清单编制的探讨	王贤能(152)
基于 PEST 模型的华为全球化市场环境分析	吴楠(155)
电气自动化在电气工程中的融合应用分析	魏睿(158)
机器人技术的发展与在制造业中的应用	谢芳(161)
基于无信息先验的分层指数模型参数在 Stein 损失函数下的贝叶斯估计	曹苏周 等(164)
基于不同空间权重矩阵的我国省域经济空间效应研究	康淑菊 等(169)
废旧 SBS 改性沥青路面再生技术研究进展及发展趋势	邱发佩 等(172)
水利水电工程造价数据库的建立与应用研究	王永刚 等(175)
总承包模式在配网自动化改造专项中的应用	谢明志(178)
浅谈 BSV 对 B737NG 飞机作用及排故思路	周武权(181)
数字经济对城乡居民消费支出影响研究	孙革(184)

\* 工业工程 \*

基于双 kinect 数据融合技术的工人作业疲劳智能化检测研究	梁迪 等(187)
---------------------------------	-----------

\* 理论综述 \*

居民生活垃圾分类意愿和行为的实证分析	陈传多(191)
华为国际竞争力研究技术路线探讨	吴楠(194)

**郑重声明**

1、本刊所刊载内容未经书面许可，任何部分不得以任何形式翻印、转载、复制，及存储于检索系统，提供给公众或私人使用。

2、来稿在 15 个工作日内给予回复录用与否，若未收到回复信息，请来电咨询稿件进展。来稿正常刊登周期为 3 个月内，未录用者可自行处理。请勿一稿多投，不涉及保密、署名无争议，请作者自留底稿，恕不退稿。

3、编辑部对来稿文章标题、内容、参考文献等保留删修权，不同意删修的稿件请在来稿中声明。

4、本刊已许可相关期刊网站以数字化方式复制、汇编、发行、信息网络传播本刊全文。本刊支付的稿酬(或稿酬与作品审稿费、与作品样刊费相抵)已包含相关期刊网站著作权使用费，所有署名作者向本刊提交文章发表之行为视为同意上述声明。如有异议，请在投稿时说明，本刊将按作者说明处理。

**Value Engineering**  
**(VE)**  
Fortnightly Issue  
Started in 1982  
Vol.40 No.11.c  
(Sum No.617)  
Published in Nov. 28, 2021

**Inscribed:** Yuan Baohua  
**General Counsel:** Guan Zaiyuan  
**Executive Editor-in-chief:**  
Gao Zhibiao  
**Manager:**  
Hebei Association for  
Science and Technology  
**Sponsor:**  
Hebei Institute of Technology  
Economy and Modern Management

**Chief Editor's Department:**  
Shi Rui  
**Editor:** Editorial Team of VE  
**Publisher:**  
Magazine Publishing House of VE  
**Address:**  
No.88 Huai'an Road, Shijiazhuang  
**Tel:** (0311) 87024742  
**E-mail:** vezzshjb@163.com

**Printed by:**  
Changling Printing Co., Ltd. Langfang  
**Distributor:** Shijiazhuang Post Office  
**Subscriptions:**  
Chinese Local Post Office  
**Domestic Issue Code:** 18-2  
**Domestic Single Price:** ¥30.00  
**Overseas Single Price:** 30.00  
**Open Publishing**  
**ISSN 1006-4311**  
**CN 13-1085/N**

# CONTENTS

## VALUE MANAGEMENT

- 1 Research on the Construction of Paper Resources in University Libraries Based on Value Engineering Methodology ..... SHAO Li-juan,*et al.*
- 5 Research on Operational Risk Control of Joint-stock Commercial Banks Based on the Perspective of Internal Control ..... CHEN Zhao-li,*et al.*
- 8 Research on the Values and Organizational Performance of College Students' Public Entrepreneurship Team in Guangdong Province ..... HUANG An-jing,*et al.*
- 11 Research on the Development Strategy and Countermeasures of China's Health Industry Park ..... WU Nan
- 14 Game Analysis of Technology Improvement for Prefabricated Building Enterprises to Promote Energy Conservation and Emission Reduction ..... LI Qi,*et al.*
- 17 An Analysis of the Influencing Factors of College Students' Voluntary Service Incentive Management ..... WANG Yue,*et al.*
- 20 Research on the Development and Upgrading Path of New Energy Industry in Jiangsu from the Perspective of Carbon Neutrality ..... YUAN Xi-gang,*et al.*
- 23 Analysis on Risk Management of Highway Engineering Project ..... WANG Kun
- 26 Discussion on Causes of Leakage of Earthy Embankment and Preventive Measures in Water Conservancy Engineering Technology ..... LI Yun-bo,*et al.*
- 29 Research on the Theory and Model of Strategic Management of Health Industry Park ..... WU Nan
- 32 Analysis on the Problems and Countermeasures of Current Civil Engineering Cost Management ..... ZHENG Xiao-ning
- 35 Exploring the Control Points and Optimization Strategies in the Technical Management of Construction Engineering ..... LIU Qiang
- 38 Standardized Management Analysis of the State Maintenance of Substation Equipment ..... WANG Hao-xuan
- 41 Research on Quality Control of Power Plant Production Project Bidding Process ..... ZHU Li-ping
- 44 Talking about the Maintenance and Management of Port Machinery and Equipment ..... BIAN Yong-wei
- 47 Discussion on the Ways to Realize the Integration of Geotechnical Engineering Survey, Design and Construction ..... ZHANG Jia-long
- 50 Research on the International Competitiveness of China's Creative Services and Its Influencing Factors ..... XIE Ke-ke
- 53 Research on the Functional Logic of Territorial Space Planning ..... GONG Qi-feng
- 56 Analysis of the Construction Site Management Measures of Power Transmission and Distribution Projects ..... XIE Qiao-jie
- 59 Research on the Design of Quality Evaluation Index of Complex Equipment Facing the Whole Process ..... ZHONG Bing-ying,*et al.*
- 62 Research on Sustainable Development of Tea Industry in Liupanshui City in the Perspective of Anti-poverty-returning ..... LI Xiao-bo,*et al.*
- 68 Discussion on Safety Management Risks and Countermeasures of Water Conservancy and Hydropower Projects ..... CHEN Pan
- 71 Application of Infrared Spectrum Analysis in Rubber Identification ..... XIE Shu-mu
- 74 Research on the Model of Industry-city Integration Based on Smart City ..... MEI Zhi-min
- 77 Talking about the Problems in the Construction Management of Highway Engineering and the Countermeasures ..... MA Li-na
- 80 Role of Blockchain Technology in Engineering Fund Management and Control ..... ZHOU Zhe
- 83 Research on Information Issuing Strategies for Active Management and Control of Expressway Lanes ..... HU Yong-kai,*et al.*
- 86 Analysis on the Dynamic Management and Cost Optimization Control of Construction Engineering Cost ..... SUN Feng-hao
- 89 Case-based Study on Key Success Factors of Green PPP Projects ..... FU Dan-dan

92 Research on Risk-based Advance Security Management Process and Method	DING Tie-min
95 Research on Marketing Strategy of Decoration Design Company	WANG Qiu-lei

### VALUE CHAIN·SUPPLY CHAIN

98 Research on Trans-provincial Allocation of Power Agreement Inventory Based on Cluster Analysis	GUO Shan-shan, <i>et al.</i>
101 Research on the Coordinated Development of Port Logistics and Port Industry under the Deep Integration of School, Government and Enterprise	GONG Cui-cui

### FUNCTION CARRIER INNOVATION

104 Exploration and Research on Energy Saving and Environmental Protection Fire Prevention and Extinguishing Technology in Coal Seam with High Spontaneous Combustion	LI Li-xin, <i>et al.</i>
107 Research on Construction Technology of Railway Subgrade Filling	NIU Zuo-feng
110 Analysis of Hidden Troubles and Improvement Measures of Additional Brake Monitoring System of Schindler 9300 Escalator	LIU Peng-bo
113 In-depth Study on Winter Masonry Construction of Hollow Block in Severe Cold Area	LAI Yong-feng
116 Finite Element Analysis of the Strength of the Frame of the Train Electrical Cabinet	XU Shi-kuan, <i>et al.</i>
119 Effect of Fly Ash on Mechanical Properties of Recycled Concrete	ZHA Yong-le, <i>et al.</i>
122 Analysis of Processing Technology of Artificial Aggregate System in Hydropower Station	LONG Xiao-yong
125 Application of Micro-surface Treatment Technology in Maintenance Construction of Asphalt Pavement of Expressway	WANG Xiao-hua

### VALUE APPLICATION

128 Research on Instructing the Quality Evaluation System of Human Resource Management Specialty Graduates	JIANG Yu, <i>et al.</i>
131 Comparison and Enlightenment of Competitiveness between Huawei and Apple Based on Five Forces Model	WU Nan
134 Research and Application of Standard Well Index in Benefit Control of Shale Gas Development	LIU He-jiang, <i>et al.</i>
137 Evaluation of Provincial Building Safety Production Level Based on VIKOR Method	ZHOU Shan, <i>et al.</i>
140 Post-evaluation Model of Production Project Based on the Combination of BP Neural Network and GM(1,N)	CHEN Yong-shu, <i>et al.</i>
143 Research on Frequency Modulation Technology of Wind Power Generation	ZHANG Zhen
146 Application of Bim in Construction Cost Management	LIN Zheng-dong
149 Research on Network Security Based on Firewall and Gateway Technology	GE Yao-wu
152 Discussion on the Compilation of Generic Cabling Project List	WANG Xian-neng
155 Analysis of Huawei's Global Market Environment Based on Pest Model	WU Nan
158 Analysis on the Convergence and Application of Electrical Automation in Electrical Engineering	WEI Rui
161 Development of Robot Technology and Its Application in Manufacturing Industry	XIE Fang
164 Bayesian Estimation of Exponential Distribution Parameters Based on Uninformed Priori under Stein Loss Function	CAO Su-zhou, <i>et al.</i>
169 Research on the Spatial Effect of China's Provincial Economy Based on Different Spatial Weight Matrices	KANG Shu-ju, <i>et al.</i>
172 Research Progress and Development Trend of Rejuvenation Technologies of Waste SBS Modified Asphalt Pavement	QIU Fa-pei, <i>et al.</i>
175 Research on the Establishment and Application of Water Conservancy and Hydropower Project Cost Database	WANG Yong-gang, <i>et al.</i>
178 Application of General Contracting Pattern in Distribution Automation Special Projects	XIE Ming-zhi
181 Discussion on the Effect of BSV on B737NG Aircraft and Its Troubleshooting Ideas	ZHOU Wu-quan
184 Research on the Impact of Digital Economy on Consumption Expenditure of Urban and Rural Residents	SUN Ge

### IE

187 Intelligent Detection of Workers' Work Fatigue Based on Double Kinect Data Fusion Technology	LIANG Di, <i>et al.</i>
--	-------------------------

### THEORETICAL REVIEW

191 Empirical Analysis of Residents' Willingness and Behavior to Classify Household Waste	CHEN Chuan-duo
194 Discussion on the Technical Route of Huawei's International Competitiveness Research	WU Nan